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Na fotografii  je  zachyceno svěcení zvonů v Pištíně z  8.dubna 1923 za přítomnosti značného počtu věřících z  celé 
farnosti. Den předtím byly zvony přivezeny z Č. Budějovic na povoze do Češnovic, kde byly ve statku č.13 (lidově 
Volmanovina) hezky ozdobeny a tak přenocovaly do rána. Jednodenní zastavení právě v tomto statku nebylo náhodné, 
neboť majitelé, manželé Nýdlovi, byli pak při svěcení zvonům za kmotry. 
Větší ze zvonů byl zavěšen v kostelní věži a o menším není jisté, zda byl nad zakristií (tzv. Santus), nebo též ve věži. 
Oba zvony byly náhradou za zvony zrekvírované v období 1. světové války pro zbrojařský průmysl, ovšem v průběhu 
2.světové války byly oba tyto zvony, jakožto nejmladší opět zrekvírovány, takže jejich místa jsou dnes bohužel prázdná.

Z obsahu : Finanční rozpočet obce na rok 1998

Kult světců proti ohni

Z Pašické kroniky

Pony klub Češnovice

Činnost ZO ČSV Pištín v roce 1997

SSM Češnovice

Mládežnický fotbal

Šipkařský sport v Pištíně



Informace Obecního úřadu
Informace ze schůzí obecního zastupitelstva

Schůze ze dne 3.12.1997
- byla projednána nová vyhláška o odpadovém hospodářství, která bude platit od 1.1.1998. Není nutné zpracovávat 

program odpadového hospodářství.  Starostka seznámila zastupitelstvo s nabídkou firmy Rumpold Č. Budějovice. 
Budou zakoupeny 4 velké kontejnery na tříděný odpad (2 Češnovice u váhy, 2 Pištín u budovy OÚ) a malé nádoby do 
Pašic.

- byla schválena žádost Andrey a Lucie Štěchových o pronájem obchodu v Pištíně od 1.1.1998.  Roční nájem byl 
stanoven ve výši 8340,- Kč.

- byly projednány žádosti o pokácení stromů : prořezání javorů u hospody v Češnovicích, porážka hrušně v Pištíně, 
prořezání dubu (Hájkovi Pašice), porážka jabloně (p. Vovesná), porážka kaštanu (p. Galbavý).

- nebyla schválena žádost na zvýšení platu pro p. Zemana. Bude znovu projednána v příštím roce.

- s platností od 1.1.1998 byla stanovena odměna pro p. Klepala za úklid okolí ZS a úklid ZS po ordinaci dětské lékařky 
ve výši 300,- Kč měsíčně.

- byl odsouhlasen postup při inventurách obecního majetku podle vypracovaného písemného příkazu. Příkaz je uložen 
na obecním úřadu. Inventury budou provedeny do 15.1.1998.

- starostka seznámila zastupitelstvo s připomínkami revizní komise.

Schůze ze dne 29.12.1998
- byl projednán postup soudní pře o prodej pozemku p. Drázdy v Pištíně.

Schůze ze dne 4.2.1998
- zastupitelstvo nesouhlasí s výměnou pozemků pro p. Houšku z Češnovic č.par. 329/5, 482/6.

- byl projednán rozpočet na rok 1998. Rozpočet byl zpracován jako vyrovnaný, příjmy i výdaje celkem 2007 tis. Kč.

- bylo zkontrolováno provedení inventur. Byly provedeny inventury všech objektů včetně materiálu.

- bylo projednáno stanovisko zastupitelstva ke stavbě "Výrobního areálu Praktic Pištín".  K předloženému projektu 
nebylo námitek.

- bylo projednáno ukončení činnosti předsedy stavební komise p.Drázdy. Bylo rozhodnuto převést činnost stavební 
komise do Zlivi.

- bylo jednáno o založení spořícího účtu. Bylo rozhodnuto uložit 200 tis. Kč na termínovaný vklad na dobu 1 měsíc.

- jako úhrada dopravcům na zajištění dopravní obslužnosti byla schválena částka 23 tis. Kč, která je v dohodě.

- byla projednána vyhláška k provozování výherních automatů. Každý automat se musí vybrat a z vybrané částky se 
polovina  odvádí  do  státního  rozpočtu.  Obecní  sazba  určená  zastupitelstvem je  5  tis.  Kč na  tři  měsíce. Správní 
poplatek musí být zaplacen před vydáním povolení.

- byly projednány odměny členům SDH za provedení preventivních prohlídek. Bude sepsána smlouva o příspěvku na 
činnost, která bude podmíněna provedením preventivních prohlídek.

- p. Božovská informovala zastupitelstvo o zápisu budovy č.p.52 na list vlastnictví obce.



Schůze ze dne 18.2.1998
- za přítomnosti zástupců pozemkového úřadu byla znovu projednána žádost o výměnu pozemku pro p.  Houšku z 

Češnovic. Bylo schváleno přidělení státního pozemku o výměře 1,7 ha a části obecního pozemku u Vojtěcha.

- byl projednán prodej pozemku pod obytným domem č. 34 p. Šímové Marie v Češnovicích. Pozemek o výměře 107 

m2 bude prodán za dohodnutou cenu 5000,- Kč. Částka bude zaplacena při podpisu kupní smlouvy.

- zastupitelstvo schválilo žádost pana Rypla o připojení na veřejnou kanalizaci.

- účtování za ukládání odpadu pro podnikatele bude provedeno fakturou zpětně za rok 1997. Částka se vypočítá podle 
počtu popelnic.

- byla projednána změna nájmu pro Poštu a SPT Telecom. Pro Poštu byl stanoven nájem 300,- Kč/m2, tj. 9600,- Kč, 

pro SPT Telecom také 300,- Kč/m2, tj. 5400,- Kč.

- bylo rozhodnuto, že oprava stropu v hospodě v Češnovicích bude provedena ve spolupráci s SDH Češnovice formou 
dohody o provedení práce.

- odměny zastupitelům byly schváleny ve stejném rozsahu jako v loňském roce, tj. 2000,- Kč za 100 % účast.

- s platností od 1.2.1998 byl schválen příspěvek na obědy pro p. Zemana ve výši 19,- Kč na 1 oběd.

- byl schválen územní plán Pištína

- bylo rozhodnuto, že oprava vchodových dveří do hospody v Češnovicích se provede, pokud se ušetří na opravě stro-
pu.

Schůze ze dne 1.4.1998
- za přítomnosti zástupců 1.JVS byla projednána cena vody. Zastupitelstvo rozporuje vysoké procento ztrát vody, které 

je pro kalkulaci ceny Sedlec a Pištín 25 %. Zastupitelstvo rozporuje ztrátu a tím i vysoký nárůst ceny vody z 14,49 
Kč/m3 na 18,14 Kč/m3. Bylo rozhodnuto celou kalkulaci přehodnotit a zatím neakceptovat cenu navrženou 1.JVS. 
Zastupitelstvo požaduje od 1.JVS na rok 1998 za pronájem vodovodního řádu 20 tis. Kč. Situace bude ještě řešena na 
dalším zastupitelstvu 5.5.1998.

- byly projednány připomínky k rozpočtu.  V rozpočtu nebyly pokráceny dotace sportovcům, ostatní složky hasiči, 
baráčníci mají pokráceno. Rozpočet bude schválen a již nebude měněn. Dotace složkám byly odsouhlaseny s pod-
mínkou, že v případě obdržení grantu na faru pomohou tato občanská sdružení při opravě.

- byla  projednána žádost  o zřízení  věcného břemene na pozemku v Pašicích (p.Kreps,  p.Krepsová)  na vodovodní 
přípojku. Bylo rozhodnuto provést bezúplatně, všechny náklady si hradí.

- bylo schváleno konání oslavy Dne matek. Náklad na oslavu bude 3500,- Kč.

- byly stanoveny termíny konání veřejných schůzí : v Pištíně 15.4.1998 od 1900 hodin, v Češnovicích 16.4.1998 od 
1900 hodin.

- byla podána informace o projednání územního plánu Pištín, Pašice na okresním úřadu. Územní plán byl schválen bez 
připomínek.

- byla projednána žádost o změnu smlouvy na pronájem rybníčku v Češnovicích. Bylo rozhodnuto o smlouvě na dobu 
určitou na pět let.

- byl schválen příspěvek na úhradu nákladů na setkání starostek v Ostravě ve výši 1500,- Kč.



- na základě žádosti byl schválen příspěvek na dětský ples v Pištíně ve výši 1000,- Kč.

- pro výstavbu kanalizace v Češnovicích byla schválena cenová nabídka firmy Demostav.

Veřejná schůze v Pištíně dne 15.4.1998
Veřejného zasedání v hospodě Na Dolánku se zúčastnilo přes 40 občanů. V úvodu starostka obce vystoupila s 

projevem, v němž zhodnotila výsledky hospodaření obce v minulém roce a činnost obecního úřadu. Na závěr krátce 
zhodnotila  činnost  obecního  zastupitelstva  během jeho  volebního  období,  které  končí  letos  na  podzim.  V  dalším 
vystoupení seznámila paní Božovská přítomné s rozpočtem obce na rok 1998, v němž je počítáno s příjmy i výdaji ve 
výši 2007 tis. Kč (podrobnější informace uvádíme na jiném místě zpravodaje).

V diskusi vystoupili obyvatelé ulice za obchodem se stížností na velmi špatný stav komunikace po vybudování 
vodovodu. V odpovědi paní starostka konstatovala, že v rozpočtu není s opravou letos počítáno a záležitost se bude 
moci řešit až se na tuto investici našetří finanční prostředky. Další připomínka se týkala výše nájmu z hospody v Pištíně 
a v Češnovicích, z budovy, v níž sídlí firma Praktic. Byl podán návrh vybrat jinou firmu pro odvoz PDO. Dále občané 
upozornili na nepořádek okolo kontejnerů v Pištíně, na problém s telefonem na zdravotním středisku, kterým se bude 
ještě  zastupitelstvo na svém zasedáním zabývat.  Bylo  navrženo projednat  i  možnosti  vydávání léků na zdravotním 
středisku. Jedním z posledních diskutovaných bodů byl i místní kostel, případná instalace jeho nočního osvětlení, které 
slíbil dodat sponzor, oprava střechy i případné vybílení kostela.

Veřejná schůze v Češnovicích dne 16.4.1998
Veřejná schůze se uskutečnila v Češnovické hospodě za účasti necelých 20 občanů. Schůzi zahájila starostka 

obce, paní Božovská, a seznámila přítomné s činností OÚ a zastupitelstva v uplynulém období a s rozpočtem obce na 
rok 1998.

Diskutující občané upozorňovali na opakující se nepořádek v ulici ke kravínu ze strany ZOD, který by měl být 
nějak řešen.  Dalším požadavkem bylo  vyřešení  bezpečného výjezdu  na silnici  od  hospody,  kde by mohlo pomoci 
umístění zrcadla. Zazněla i připomínka na havarijní stav parketové podlahy v sálu. Byla vznesena žádost na opravu 
komunikace na autobusové zastávce a na umístění značky "Zákaz zastavení" před požární zbrojnicí.

Schůze ze dne 5.5.1998
- zastupitelstvo souhlasí s darováním lesních pozemků rodinou Turků z Pašic obci.

- předběžně byl odsouhlasen pronájem obecního pozemku v Češnovicích za účelem provozování doplňkového prodeje 
po dobu 5 měsíců v roce. Podrobnosti budou dořešeny na příštím zasedání.

- bylo rozhodnuto zřídit telefon na zdrav. středisku formou podvojné stanice.

- bylo rozhodnuto pronajmout dva kontejnery na svoz nebezpečných odpadů a umístit je po tři dny v Pištíně u fary a v 
Češnovicích u váhy.

- bylo schváleno vydání pozemku č.348/27 v k.ú. Pištín spolku starousedlých.

- projednání ceny vody za přítomnosti zástupců 1.JVS. Bylo rozhodnuto souhlasit s variantou ceny I.: 25,40 Kč/m3 pro 
podnikatele a 18,09 Kč/m3 pro obyvatele (uvedené ceny jsou bez DPH).

- zastupitelstvo projednalo výsledek auditu pro rok 1997, kdy bylo schváleno hospodaření obec bez výhrad.

- zastupitelstvo nemělo námitek proti možnému prodeji akcií obce.

- bylo jednáno o umístění zrcadla u hospody v Češnovicích. Předběžný návrh ceny je 10 tis. Kč bez práce a bez DPH.

- byla odsouhlasena změna pracovní doby na OÚ: v pondělí od 14 do 18 hodin, v úterý až pátek od 8 do 12 hodin.

- bylo rozhodnuto poskytnout 3 m3 dřeva na opravu střechy kostela.



Svoz nebez  pečného odpadu  
Kontejnery na svoz nebezpečného odpadu budou přistaveny 5.6. - 8.6.1998 v Češnovicích u váhy a v Pištíně u fary. Do 
kontejnerů je možno zdarma uložit odpad jakým jsou např. ledničky, televizory, autobaterie, zářivky, pneumatiky, ale i 
matrace, kočárky, apod. Prosíme občany o roztřídění odpadu (zvlášť dát ledničky, zvlášť pneumatiky, atd.) při jeho 
ukládání do kontejneru.

Nabídka pronájmu rekl  amní plochy  
OÚ Pištín nabízí zájemcům k pronajmutí plochu na zábradlí naproti Češnovické hospodě k reklamním účelům. Cenu a 
podmínky umístění reklamy je možno dohodnout každé pondělí od 14 do 18 hodin na OÚ v Pištíně. Bližší informace lze 
získat tamtéž.

Informace starostky obce

V  tomto  zpravodaji  se  vracím  k  některým  připomínkám  na  letošních  veřejných  schůzích  v  Pištíně  a 
Češnovicích.

V Pištíně podali občané dvou ulic, kde nejsou v pořádku komunikace, písemnou stížnost na tuto skutečnost. Na 
konci r.1996 jsme se s obyvateli těchto ulic sešli na OÚ v Pištíně. Všichni, kteří zde byli, trvali na rekonstrukci těchto 
ulic, protože se obávali, že pokud zde bude na stávající povrch udělaný jen koberec, poteče jim do dvorů a pod domy. 
Přítomný odborník odhadl cenu těchto rekonstrukcí v tehdy aktuální ceně na 2 mil. korun. Všichni přítomní občané se 
shodli na tom, že raději počkají, až budou peníze, než nechat udělat jen koberec. Na jaře r.1997 vláda vydala všeobecně 
známé balíčky, takže v tomto roce má obec rozpočet na celý rok 2 mil. korun. Je tedy naprostá iluze domnívat se, že 
někde někdo peníze na tuto akci vykouzlí. Návrh, že někdo bude sponzorovat komunikace v obci je ještě větší fantazie. 
Hledali jsme řešení třeba v rozložené splatnosti akce, ale nepovedlo se. Úvěr v této nejisté době nepřichází v úvahu. V 
úvahu přicházejí pouze dvě možnosti. Buď čekat několik let, nebo uvažovat o kompromisu a slevit z požadavků, možná, 
že by se dala celá akce řešit levněji. Pro příklad nemusíme chodit daleko. U silnice, která se dělala v r.1996 na Zliv, byly 
problémy  podobné.  Chápu  roztrpčení  občanů  těchto  ulic,  jsou  prakticky  jediní,  kteří  v  obci  nemají  v  pořádku 
komunikace, ale všechny ostatní cesty, které se od r.1996 udělaly, včetně cesty k Vojtěchu, stály dohromady méně, než 
je odhad na tyto dvě ulice. Pokud by měl kdokoliv návrh na další reálné možnosti, bude vítán.

Další připomínka v Pištíně byla k malé výši nájmů obecních nemovitostí. Možná, že byla oprávněná, ale obec 
nemá pravomoci, aby nahlížela nájemcům do jejich hospodaření a na základě těchto informací zvyšovala nebo snižovala 
nájem. Asi je lepší mít spolehlivého nájemce, u kterého nemusí mít obec obavy, že z něho bude tahat každou korunu, 
než někoho, kdo naslibuje kde co a pak uteče, jako např. předloni ve vedlejší obci. Mimochodem současní nájemci plní, 
na rozdíl od některých občanů, všichni své finanční závazky k obci.

V Češnovicích byla připomínka na špatný výjezd od hospody. Už je zde instalováno zrcadlo, pokud nebude 
vyhovovat budeme přemýšlet co dál. Opravu autobusové zastávky v Češnovicích provede v červnu firma DEMOSTAV.

A ještě věčné téma odpady. V kontejnerech se objevují televize, pneumatiky, autobaterie. Toto jsou odpady 
zařazené do kategorie  zvlášť nebezpečných a do kontejnerů stabilně umístěných v Pištíně a Češnovicích se nesmějí 
dávat. Pokud se tam objeví, firma kontejner nevyveze. Sběr tohoto odpadu bude prováděn jednou nebo 2x ročně a to 
tak, že budou v Pištíně a Češnovicích umístěny přes víkend kontejnery pouze na tento odpad. Možná, než vyjde tento 
zpravodaj, bude již tento odpad odvezen. Každý občan bude informován letákem, kdy a kde se bude odpad svážet.

Až vyjde další zpravodaj, bude již zvoleno nové zastupitelstvo obce, a proto bych na závěr ráda poděkovala za 
práci nejen zastupitelům, ale všem, kteří cokoliv udělali pro obec a omluvila se všem nespokojeným občanům za chyby 
a omyly, které jsme udělali.

Jana Božovská

Další aktuality a zajímavosti

V loňském roce v květnu se Pištín přihlásil do soutěže Vesnice roku 1997, která se každým rokem uskutečňuje 
v rámci programu obnovy vesnice. Organizátoři soutěže sledují společenský život v obci, práci s mládeží, podnikatelské 
aktivity v obci, péči o stavební fond a péči o veřejné prostranství a krajinu. V říjnu přivítali za Obec baráčníků manželé 
Fiškandlovi v krojích chlebem a solí komisi ve složení ing. Zdena Zemanová (ministerstvo obrany) a Petr Štěpánek 
(občanské sdružení Zelené stezky), která hodnotila uvedená kritéria této soutěže. Bohužel se Pištín neumístil v žádné z 
kategorií. Nejúspěšnější vesnicí byl Svatý Ján nad Malší. V letošním roce pan Jan Caletka zpracovává přihlášku pro 
Češnovice, které snad budou úspěšnější.

Co se společenského života týče,  je kulturních akcí, které organizují baráčníci, sbory dobrovolných hasičů, 
sportovci, myslivecké sdružení a ženy v obou obcích poměrně hodně.



V  Pašicích bývá každoroční událostí stavění máje. Májku mají sice i v ostatních obcích, ale v Pašicích je tahle 
akce významná tím, že je vlastně jedinou společenskou událostí za celý rok. Letos bylo vše postaveno na důkladné 
přípravě. Máj i ostatní náležitosti byly nachystány dva dny před 30. dubnem a ve čtvrtek se pouze rozložil prostorný 
stan, který měl sloužit při  nepříznivém počasí. I když májka je záležitostí zpravidla mládeže, zde se scházejí téměř 
všichni jak trvale bydlící, tak i sousedé přijíždějící jen o víkendech a většinou se hlídá i další večer alespoň do půlnoci.

Pěknou oslavou dne matek bylo posezení v Češnovické hospodě v pátek 15. května. Nejprve předvedly svůj 
program děti ze školky v Sedlci, poté Vendula Ficlová uvedla módní přehlídku, kterou zorganizovaly Andrea a Lucka 
Štěchovy. Předváděné oblečení bylo moderní,  manekýnky, které byly z vlastních zdrojů i přespolní, byly elegantní, 
bezprostřední a šik. Celou show hudebně podbarvoval Jirka Vacek. Konfekci i  jednotlivé modely,  které přítomným 
padly do oka i jinde bylo možno ihned po skončení přehlídky zakoupit.

O  pištínské malé pouti, v neděli 16. května dopoledne, byl uspořádán v kostele svatého Vavřince v Pištíně 
koncert, kde téměř hodinu hrálo Jihočeské komorní duo ve složení Jana Zavičáková na flétnu a Vilma Manová na kytaru 
a nejprve každý sám a potom společně vystoupili žáci ZUŠ ve Zlivi Miroslav Kašpar a Miroslav Stašek. Pro všechny 
přítomné, kterých ale bylo velmi málo, byl poslech hudby v tomto krásném prostředí svátečním zážitkem.

Marie Kučerová

Finanční roz  počet obce na rok 1998  
Následující tabulka přibližuje rozdělení hlavních položek příjmů a výdajů obce na rok 1998.

Příjmy Rozpočet (tis. Kč) Výdaje Rozpočet (tis. Kč)

Lesní hospodářství 60,0 Lesní hospodářství 252,0

Stočné 25,0 Silnice 260,0

Nájem z bytu 5,0 Kanalizace 173,0

Poplatky - hrobová místa 1,0 Obecní rybníky 4,0

Poplatky - popelnice 65,0 Mateřská škola 21,0

Poplatky za znečišť. ovzduší 20,0 Základní škola 89,0

Prodej pozemků 5,0 Místní knihovny 15,0

Nájemné - Praktic,Jednota,pošta 145,0 Kulturní činnost 112,0

Ostatní příjmy 145,0 Sbor pro občanské záležitosti 2,0

Daň z příjmu fyz.os. závisl.čin. 644,0 Tělovýchovná činnost 25,0

Daň z příjmu sam. výděl.čin. 100,0 Všeob. ambulantní péče 27,0

Daň z příjmu práv. osob 370,0 Veřejné osvětlení 112,0

Poplatky ubytování 14,0 Pohřebnictví 33,0

Správní poplatky 23,0 Sběr a svoz kom. odpadu 326,0

Poplatky ze psů 4,0 Péče o vzhled obcí 77,0

Poplatky ze vstupného 3,0 Dávky soc. zabezpečení 5,0

Daň z nemovitostí 360,0 Požární ochrana 19,0

Dotace ze státního rozpočtu 18,0 Obecní zastupitelstvo 93,0

Celkem 2007,0 Činnost místní správy 362,0

Celkem 2007,0



Z historie našich obcí
Kult světců proti ohni v tradici lidu okresu Č. Budějovice

V dobách, kdy v osadách i městech bývala stavení převážně ze dřeva, se střechami krytými slaměnými došky či 
šindeli, způsobovaly požáry nesmírné škody na majetku tehdejších obyvatel, nejednou si dravý živel vyžádal i lidské 
životy. Požár v krátké chvíli dokázal zachvátit celé vesnice i města a naprosto marná byla snaha požáru čelit. Není divu, 
že proti takovému krutému nepříteli hledal lid spojence a ochránce. Když jej lidé nemohli nalézt na zemi, hledali mezi 
svatými na nebi a posléze volili mezi svatými za ochránce ty, kteří mírou nejtěžší poznali bolest a příkoří právě od 
těchto živlů. Naši předkové vystřídali během věků vícero takových světců.

Od dob, kdy dnešní města a osady teprve vznikaly, to je od dob nejstarších až do 17. století, obraceli naši 
předkové své prosby ke svatému Vavřinci, jakožto k nejpřednějšímu ochránci proti ohni. Tento ušlechtilý mládenec byl 
papežským jáhnem, který raději rozdal církevní jmění chudým, aby jej tak zachránil před hrabivostí císaře Valeriána, na 
jehož rozkaz byl pak Vavřinec umučen na rozžhaveném rožni k smrti. Jeho hlavním individuálním atributem je právě 
proto rožeň a k němu přistupuje někdy kniha, palma, váček s penězi či chléb. Ke cti tohoto světce je v Čechách 111 a na  
Moravě 51 svatyň, vesměs z nejstaršího období. V okrese České Budějovice jsou to to kostely v Ledenicích, Kostelci a 
Pištíně. Právě zde v Pištíně je doloženo, jak uznávaným světcem proti ohni byl sv. Vavřinec ještě v době pobělohorské. 
Tehdy se na celém panství hlubockém často opakovaly velké požáry a proto lidé počaly konat do Pištína procesí s 
prosbami ke sv. Vavřinci. Majitel panství J. A. Schwarzenberk v roce 1677 požádal tehdejšího biskupa Jana Bedřicha z 
Valdštejna o povolení, aby zde mohly být každoročně na prosebnou neděli konány slavné poutě jako poděkování, že se 
požáry  od  těch  dob  na  celém panství  značně  zmírnily.  Poutě  se  zde  konaly i  předtím,  ale  od  té  doby mnohem 
slavnostněji.  Dostavil  se  na  ni  vždy  s  osadníky  farář  hosínský,  doudlebský,  bělohůrecký,  zahájský  a  němčický. 
Nedostavil-li  se některý,  býval  za to kárán patronem pištínského kostela,  kterým nebyl  nikdo jiný nežli  sám kníže 
Schwarzenberk.

Zvláštní úcta lidu ve spojitosti s kultem proti ohni náležela i jiným světcům. V jižní Evropě byl hojně rozšířen 
kult svaté Háty (Agáty), která byla v roce 251 pro pevnou křesťanskou víru krutě mučena i pálena ohněm a přece zůstala  
nezlomena. Tento kult byl záhy přenesen a rozšířen i u nás. Její svátek, který vychází na 5. února, byl u nás až do dob 
josefinských svátkem zasvěceným, jméno bylo velmi oblíbené. Na svatou Hátu se u nás v kostelích světila voda proti 
ohni a touto vodou se pak kropily příbytky.

Zvláštní úcta patřila též světcům uctívaným na ochranu proti blesku, bouři a ohni současně. V prvé řadě to byla 
Panna Marie Hromničná, svatý Jan Burián a Pavel, též svatý Donát.

Kult Panny Marie Hromničné a s ním spojené svěcení hromniček a pak jejich rozsvěcování při bouřích je velmi 
starý a dodnes dostatečně známý, ale kult svatých bratří Jana a Pavla již asi méně. K rozlišování od ostatních Janů je 
tento nazýván Buriánem a jeho svátek 26. června připadá právě do období častých bouřek. Toho dne jsou, rovněž jako o 
Hromnicích, svěceny svíce, které jsou používány stejně jako hromničky a kterými si svítili zvoníci, když v noci museli 
vyzvánět na mraky proti bouřím.

Proti blesku bylo v minulosti též hojné uctívání svatého Donáta, které se k nám rozšířilo až v 17. století. Donát 
byl biskup, který byl v roce 362 krutě mučen a sťat pro křesťanskou víru. Když byly v roce 1652 převáženy jeho ostatky 
do Německa, musel se průvod uchýlit před bouří do kostela v Euschkirchenu. Do kostela uhodilo, přičemž blesk zapálil 
i oltář u něhož kněz sloužil mši svatou, až se roucha na něm vzňala. Avšak jakmile počal vzývat světce, jehož ostatky 
byly převáženy, bouře i oheň ustaly. Proto je od těch dob svatý Donát vzýván na ochranu před bleskem. Nejednou byl 
svatý Donát sdružován i s jinými patrony proti ohni, kupříkladu v Táboře na náměstí jsou po stranách kříže sochy sv. 
Donáta a Floriána. Též mnoho zvonů je ozdobeno reliéfem sv. Donáta. Mezi ně patří i známý zvon Bumerin na Černé 
věži v Č. Budějovicích. V Lišově se ještě v roce 1726 nově nastupující farář zavazoval, že mimo jiné bude každoročně 
zjara sloužit zpívanou mši svatou ke cti sv. Donáta, aby obec byla ochráněna před blesky a od škodlivého počasí. Tento 
světec bývá zobrazován v odění biskupa, který v ruce třímá klikatý blesk. Jeho svátek připadá na 7. srpna.

Ale málokterý z těchto světců byl u nás tak silně vzýván a spojen s kultem ochránce proti ohni, jako svatý 
Florián. Tento mučedník se narodil ve 3. století v dnešním Rakousku. a podle legendy se stal důstojníkem v římském 
vojsku, kde pomáhal pronásledovaným křesťanům a sám také víru přijal. Byl zajat, potupně mučen (třikráte po sobě 
provazy a mečem na plocho bit) a položivý vhozen s těžkým mlýnským kamenem uvázaným kolem krku do řeky Enže. 
V mládí prý zachránil svou modlitbou hořící dům. Zobrazován bývá jako římský voják ve zbroji, s mečem a kopím, 
obvykle s vědérkem, z něhož lije vodu na hořící dům, kostel, či město u nohou.

Uctívání tohoto světce se k nám dostalo hlavně až po roce 1650, kdy se naše země stala součástí zemí ra-
kouských panovníků. Úcta tamního světce a ochránce proti vodám a též proti požárům se pak rychle přenesla i do 
českých zemí, kde byla přijata již jen jako svatý Florián - ochránce proti požárům.

Nejstarší vyobrazení tohoto světce na území dnešního okresu České Budějovice je zřejmě na nástěnné malbě ze 
17. století v kostele sv. Jan Křtitele a sv. Prokopa v Č. Budějovicích. Podobně stará vyobrazení se vyskytují i v dalších 
zdejších kostelích. V Horní Stropnici je socha tohoto světce na podstavci tzv. Mariánského sloupu z roku 1765. Kult sv. 
Floriána  se  objevuje  přece  jen  poněkud  pozdě,  aby  mu byl  zasvěcen  některý  ze  zdejších  kostelů,  jako  je  tomu 
kupříkladu v Kaplici a Veselí nad Lužnicí - Mezimostí. Jsou mu zde však zasvěceny některé návesní kaple v obcích, 
kupříkladu v Dehtářích, Velechvíně, Novosedlích a zaniklá kaple v obci Bzí. Postranní oltáře jsou mu zasvěceny v 
poutním kostele svaté Trojice u Trhových Svinů a v hřbitovní kapli sv. Víta v Týně nad Vltavou. Sochy a obrazy se 
nevyskytovaly pouze v kostelích, ale také na soukromých domech, veřejných budovách, radnicích i sýpkách. 



Dobře je známo vyobrazení tohoto světce na historické radnici  v Borovanech, na městských domech v Č. 
Budějovicích v ulicích České č.12  a Kněžské č.13,  na štítu usedlosti  ve Vlhlavech,  či  sošky z výklenků selských 
usedlostí v Dívčicích, Dřítni a Municích,  které tam dnes již bohužel nenalezneme, stejně jako sošku sv. Floriána v 
mnohých zdejších návesních kaplích, kapličkách a ještě menších stavbách, zvaných Boží muka, s výklenkem. Podle 
prvotního evidenčního soupisu památek v okresu České Budějovice z roku 1962 a několika dalších mladších víme, že 
obraz či soška tohoto světce buďto samostatně, nebo společně s jinými světci bývaly ve více než dvaceti drobných 
objektech církevního charakteru. Svátek sv. Floriána - mučedníka, který připadá na 4. května, byl spjat i s některými 
pověrami. Lidé v tento den raději nerozdělávali v kamnech a po celý den jedli jen studená jídla, též řemeslníci, pracující 
s  ohněm, nerozdělávali  v  pecích  a  výhních,  nebo  nepropouštěli  vodu náhonem. Mimoto  je  zachován celý soubor 
lidových pověr, jak stavení chránit proti ohni, nebo již vzniklý požár mírnit.

Svatý Florián byl  zpočátku patronem zedníků a kominíků, ale jakmile začaly ve druhé polovině 19. století 
vznikat dobrovolné hasičské sbory, přejaly jej plně za svého patrona. Od těch dob byli hasiči vždy v popředí ctění to-
hoto světce, jeho sošky se začaly objevovat na mnohých zbrojnicích, byl zobrazován na praporech, oslavy jeho svátku 
byly spojovány se svěcením stříkaček a podobně.

Po roce 1950 státní aparát záměrně tlumil veškeré záležitosti okolo legend svatých a křesťanství vůbec, ale 
hasiči na svého patrona nikdy nezapomněli.  Ihned po roce 1990 s nástupem demokracie a svobody projevu začaly 
mnohé hasičské sbory okresu Č. Budějovice pořádat v den svátku svého patrona slavnostní schůze a jiné akce. V oblasti 
novohradska se kult sv. Floriána vůbec těší velké oblibě, neboť kupříkladu v obci Údolí byla v roce 1992 slavnostně 
vysvěcena kaple sv. Floriána, v nedaleké obci Hranice mají hasiči v klubovní místnosti oltář sv. Floriána, současné dílo 
místního učitele a zručného řezbáře. Přímo v Nových Hradech je od roku 1990 každoročně pořádána slavnost svátku sv. 
Floriána, jíž se účastní sbory z Vitorzské oblasti i z přilehlé části Rakouska. Novodobé sošky, plastiky i obrazy tohoto 
světce a patrona hasičů se objevují na zcela nových i na krásně opravených hasičských zbrojnicích.

Ale vraťme se ještě do starých dob, kdy i pověry, které mohly ochránit stavení, nebo vzniklý požár zažehnat, 
mnoho znamenaly. Trojbarevná kočka je prý štěstím pro dům, ale chrání stavení i proti ohni. K vlaštovkám se lidé vždy 
chovali ohleduplně a s úctou, neboť věřili, že kde se usadí pod střechou, chrání tento dům před neštěstím, obzvláště před 
ohněm. Za trámy na půdě dávali lidé uhlí, přinesené z hranice Jidášovy o Bílé sobotě, které prý chránilo před bleskem. 
Podobným prostředkem proti  blesku byl  "hromový klín"  (kamenná sekyra  z  doby prehistorické).  Za  týmž účelem 
zastrkovali svěcené jedlové a jívové proutky do trámů, aby blesk do stavení neuhodil. Také věřili, že dům nezapálí 
blesk, když je v něm šestinedělka. Jako zaříkávali "stříle" (bolení hlavy), mračna, krupobití, tak zažehnávali i oheň, 
říkajíce : "Ty nezvaný hoste, stůj a nechoď dál, jako stál Pán Ježíš, když ho křtil svatý Jan v řece Jordáně ....".
Při vypuknutí ohně žehnali lidé hořící stavení křížem, kropili jej svěcenou vodou a užívali ještě dalších pověrečných 
prostředků, aby požár zastavili. Kupříkladu hospodyně vzala díži od čerstvě pečeného chleba, obrátila ji proti ohni a 
dělala kříže. Lidé věřili, že tak oheň zažene, nebo jej donutí, aby se dál nešířil. Aby toto čarování mělo účinek, nesměl 
být  v  díži  chléb  v  pátek  pečený.  V  dobách  pověr  bylo  hašení  požáru  nedokonalé,  většina  záchranných  prací  se 
soustředila  na záchranu všeho živého,  pak se,  pokud to  ještě  bylo  možné,  vynášel  z  obytného nábytek  a zařízení, 
přičemž největší přednost byla dávána stolu, u něhož se jedlo,  jako symbolu zachování soudržnosti rodiny a štěstí, 
kterého bylo po takovém požáru víc nežli třeba. Jan Caletka

Z  Pašické kroniky v roce 1938

Kronikář Dolejší František  popisuje, jak se k psaní kroniky v Pašicích dostal:
Dne 13. listopadu v neděli roku 1938, když jsem šel z kostela z Pištína domů do Pašic, pan starosta Pašický 

Josef Sobolík, který mi říkal, zda bych  vedl zdejší pamětní knihu. Říkal jsem starostovi, by pamětní knihu vedl dřívější 
kronikář, odpověděl mi starosta, že kroniku vedl Hájek, že je už starý a do kroniky nepíše a tak, že stalo že není hodně 
pamětí zapsáno. Tak mi bylo navrženo od občanů zdejších by se obrátil na mě. Po dalším rozhovoru sem tedy starostovi 
slíbil, že zdejší pamětní knihu povedu. Rodák zdejší nejsem, jsem rodák Břehovský, zde bydlím v Pašicích od 5. února 
1935 u Kočů č.p. 17 (dnešní Nováků)  zaměstnán při zemědělství a jmenuji se Dolejší František. Dne 20. listopadu 1938 
přinesl mi pamětní knihu od pana starosty pan Jan Novák z Pašic a od té doby jsem v Pašicích kronikářem.

Podle  údajů  kronikáře místní obec Pašice jest v jižních Čechách politickém okresu Českobudějovickém a 
sousedním okresu Hlubockém nad Vltavou. Obec Pašická má  20 čísel popisných a dle posledního úředního sčítání lidu 
po roce 1930 napočteno bylo v Pašicích 110 obyvatel národnosti české. Obyvatelé se živí skoro vesměs zemědělstvím a 
jenom málo jest zaměstnáno v továrně ve Zlivi asi 2 km vzdálené od Pašic  nebo do elektrickým závodů do Mydlovar 
asi 3 km vzdálených od Pašic. V Pašicích není žádné školy ani kostela. Do školy chodí zdejší mládež do Pištína, kde jest 
obecná škola trojtřídní. Do škol měšťanských jezdí školáci drahou ze Zlivi do Českých Budějovic, kde jsou též i školy 
vyšší. Do kostela římskokatolického se chodí  též do Pištína, kde se i zdejší občané pohřbívají. Vyznání jsou zdejší 
občané římskokatolického, jiného vyznání občané zdejší nejsou. 

Plocha kolem Pašic jest samé pole a louky obdělávaná zdejšími zemědělci a jejich chasou. Louky se táhnou 
ponejvíce k Plástovicům a Zbudovu ke Kubatovským blatům, odkud jest dobře viděti pomník Jakuba Kubaty rychtáře 
Zbudovského, který byl roku 1904 dostavěn a dne 21. srpna v neděli slavnostně odhalen. Obec Pašická též vlastní něco 
luk blatských, a proto se jí taky říká, že je blatskou obcí. Obec Pašická má též svou honitbu a má ji pronajatou za obnos 
asi   1000 Kč panu četnickému vrchnímu F. Salusovi z Pištína.  Též  jest  u Pašic  veliký rybník jenž obhospodařuje 
Schwarzenberská rybní správa v Hluboké. Většinou každým druhým rokem bývá ten rybní loven a bývá v něm velké 
množství ryb vyloveno. Ten rybník se jmenuje Volešek. Na tomto rybníku bývá za letní doby hodně divokých husí a 
kachen a jiného vodního ptactva, což bývá též zábavou pro myslivce a jiné střelce.  Josef Drázda



Spolková činnost v našich obcích
Pony klub Češnovice

Klub má pravidelnou  a  bohatou  činnost,  avšak  jednou z  nejvýznamnějších  akcí  v  roce  1997  byla  dětská 
Hubertova jízda.  Tento starý obřad na závěr jezdecké sezóny s honbou na lišku se konal  8.11.1997 v deset  hodin 
dopoledne, kdy šest dětí, z toho již čtyři na velkých jezdeckých koních, pod vedením manželů Procházkových celou akci 
zahájilo na cvičišti za domem č.30 v Češnovicích. Poté následoval odjezd na louky vzdálené asi 1 km od obce, kde byla 
v krásném prostředí  obklopeném lesy a rybníkem připravena dráha s překážkami z přírodních materiálů. Tam také 
dorazili  reportéři  Českobudějovických listů a na základě tam pořízené reportáže a fotografií  byl ve zmíněném tisku 
zveřejněn o celé akci hezký článek.

Po  návratu  z  luk  zv.  Ve  vobecným  jízda  pokračovala  opět  při  obci  finálovým  honem  na  lišku,  kterou 
představoval  ve  výši  asi  tří  metrů  zavěšený liščí  ohon.  Ten  nakonec  ukořistila  a  vítězkou prvního  ročníku  zdejší 
Hubertovy jízdy se tak stala  jedenáctiletá  Adéla  Novotná,  neboť zatímco ostatní  koně s  jezdci  pod  trofejí  prolétli 
tryskem, kůň vítězky, jako by věděl oč jde, naopak v kritickém místě zmírnil. Ceny na závěr předala starostka paní Jana 
Božovská.

Jan Caletka
Z činnosti včelařské or  ganizace Pištín v roce 1997  

Minulý rok  byl  pro  včelaře  snůškově průměrný až  úspěšný,  přestože  zamoření  včelstev  roztočem Varroa 
Jakobsoni (lidově varoázou) je značné. Právě přemnožení tohoto roztoče v posledních letech je příčinou největšího 
poklesu včelstev za posledních 40 let.

Chovatelská  činnost  nespočívá  jenom ve  vlastním ošetřování  včelstev,  jejich  udržování  v  čistotě,  dobrém 
zdravotním stavu, ale i ve výměně starých nevýkonných matek za mladé kvalitní. Většina včelařů ponechává včelstva 
svému osudu a spoléhá na vlastní přirozenou výměnu matky včelstvem a to převážně rojením.

Osvětová činnost spočívá v setkávání na členských i výborových schůzích, od dubna již nastálo v Pištíně, kde 
bývá účast zhruba 50 %. Snažíme se o získání nových členů, neboť náš počet se snižuje a průměrný věk se zvyšuje. 
Přednášky pro naše členy zajišťujeme odborníky z našich řad, především Ing. Šilhou a S. Pánkem. Pro potřeby našich 
členů byla přemístěna včelařská knihovna naší ZO ČSV do místní lidové knihovny v obci Břehov, kde si lze půjčit 
kteroukoliv z publikací každou středu v době od 17 do 19 hodin

Naše organizace je členem akciové společnosti Včela Předboj,  kde vlastníme dvě akcie v celkové hodnotě 
2000 Kč. Vzhledem k hospodaření a.s. nemůžeme očekávat v dohledné době zisk z tohoto členství. Včelařské družstvo 
Brno, které zajišťovalo prodej včelařských potřeb, ukončilo svoji činnost a vklad ve výši 200 Kč, který jsme do tohoto 
družstva vložili jako základní vklad, nám má být vrácen po dokončení likvidace. Z výše uvedeného vyplývá, že pod-
nikatelské aktivity se nám nedaří.

V konci roku 1997 sdružovala ZO ČSV Pištín 73 včelařů ze 17 obcí s 534 včelstvy.  Rozdělení tohoto počtu 
včelařů je následující :

Počet včelstev Celkem včelstev

67 včelařů  1 - 15 322

3 včelaři 16 - 30 60

3 včelaři 31 a více 152

Počet

Obec včelařů včelstev

Břehov 10 140

Dehtáře 3 20

Čejkovice 4 18

Češnovice 7 22

Hlavatce 3 35

Lékařova Lhota 3 9



Malé Chrášťany 3 20

Novosedly 2 12

Zbudov 2 12

Česká Lhota 2 11

Pištín 9 93

Pašice 2 19

Plástovice 4 23

Sedlec 1 3

Tupesy 5 35

Vlhlavy 4 38

Žabovřesky 7 24

Jednatel
"SSM" v Češnovicích opět na scéně

Ještě před pár lety by takovýto titulek zaujal exkluzivní místo na první straně bulvárního plátku. Dnes, kdy 
politika vládních stran připomíná průjmem postiženého člověka, a kdy levice opět  vystrkuje své paznehty ze všech 
koutů, by se asi nikdo nepodivil, že pár pomatenců chce vzkřísit mrtvolu tak prohnilou, jakou je bývalé SSM. Ale vše je 
trochu jinak. Titulek je to pravdivý i nepravdivý, protože organizace tohoto jména vyvíjí v Češnovicích (někdy i s účastí 
pištínských) činnost již několik let. Její zaměření je však jiné a - na rozdíl od své nechvalně známé předchůdkyně - 
nevykonává nátlakově-politickou činnost.  Jediná shoda  je  v názvu, lépe řečeno  v iniciálách názvu: SSM = Spolek 
svobodných mládenců Češnovice.

Spolek vznikl naprosto samovolně, kdy přesně není známo. Zřejmě v době před 5 - 6 lety, kdy se v Češnovicích 
pozvolna zvýšila koncentrace mladých mužů, kteří se svobodně dožili věku okolo 30-ti let. Členství v SSM je volné, 
všichni členové jsou si rovni, každý má právo na své vlastní rozhodnutí a není nucen podvolit se jakékoliv většině, 
příspěvky se nevybírají, akce se pořádají víceméně nahodile pro potěchu ducha a mnohdy propukají zcela neočekávaně - 
podobně jako živelná pohroma (občas bohužel podobně i končí, zanechávajíce organismy zúčastněných v zuboženém 
stavu).

Organizace je zcela otevřená a neuzavírá se ani mužům, kteří propadli hrdlem jediné ženě. Ani účast žen se 
nevylučuje, nutno však poznamenat, že akce jsou toho druhu, že spíše uspokojí mužské libido. Přesto je činnost SSM 
velmi různorodá a, díky široké působnosti našich členů, doslova prorůstá životem a činností obce. Stačí se podívat na 
účastníky brigád v posledních letech a zjistíte, že minimálně třetina (často i polovina) pracujících byla a je členy našeho 
spolku. Dále se zapojujeme do aktivit ostatních organizací v obci - hasičů, myslivců, fotbalistů. Výlučně akcí SSM je po 
pořadatelské stránce pouťový nohejbalový turnaj. Podobně též chod češnovického basketbalového klubu je zajišťován 
jen našimi členy. Samozřejmě nemohu vynechat ani Pánskou jízdu - vodácké putování po Vltavě na sklonku léta či 
lyžařské pobyty na Šumavě a v neposlední řadě pak pravidelné páteční karetní večery někdy doplněné o námětové 
výlety po hospůdkách našeho kraje.

Zážitků je nepřeberně, ať již jsou to příjemné pocity z podílu na zkrášlení obce, nezapomenutelné ranní návraty 
z cest za pomoci taxitraktoru anebo chuť ranních "léčivých" polévek poskytnutých nám z dobroty srdce v místním 
hostinci i mimo provozní dobu. Vůbec musím poděkovat nájemci češnovické hospody panu Josefovi Zwettlerovi a jeho 
personálu za vstřícnost a shovívavost, s jakou přistupují k pátečním prodlouženým službám. Díky jejich ochotě můžeme 
(a nejen my) plně ukojit svou hráčskou vášeň a udržovat tak při životě kratochvíli, která patřila k životu vesnice již v 
dávné historii a je jistě smysluplnější než zábava některých moderních médií, protože lidi sbližuje a nutí je tvořivě 
myslet.

Lze předpokládat, že tento článek vyvolá i negativní reakce. Už sama existence spolku je v protikladu s prin-
cipy současného světa, v němž je žena hlavní hnací silou (společně s touhou po penězích a moci). Dojde k osočování, že 
článek je  propagací  vysedávání v hospodě,  karbanu a podobně.  Však už se objevili  škarohlídi,  pro které jsme jen 
spolkem trubců. Je možné, že někteří z nás jsou lenivější než je obvyklé, že si dopřáváme více času pro svou zábavu, 
zájmy a na odpočinek. Je to tím, že svobodně nakládáme se svým volným časem, kdežto mnohý ženatý muž je hnán 
příslušností k rodině, která nad ním visí jak Damoklův meč, a je nucen dělat i věci, které by dospělý střízlivý muž, jehož 
rozum není zatemněn, nikdy neudělal.

Přesto všechno si myslím, že vzhledem k bohatosti naší činnosti, která je často prospěšná nejen členům Spolku 
svobodných mládenců, je možno s hrdostí se nadechnout a bez kyselé pachuti časů minulých zvolat: "Ať žije SSM! 
Sláva mu!"

Petr Diviš



Sportovní aktivity v obci
Mládežnický fotbal v Pištíně

Po několika pro pištínský fotbal méně úspěšných sezónách se v posledních dvou třech letech poměrně zlepšily 
výkony a výsledky mužstva dospělých. Sezóny, kdy se mužstvo potácelo na chvostu tabulky nejnižší soutěže, přišly 
právě v době, kdy z mužstva odešlo hned několik hráčů kádru během krátké doby (přestupy, ukončení aktivní kariéry), 
které nemohl nahradit nikdo z mladších odchovanců, protože mládežnická družstva v té době v Pištíně už řadu let ne-
existovala. Posílení kádru se pak řešilo téměř výlučně přestupy hráčů z okolních oddílů, protože pro případné zájemce o 
kopanou z řad místních mladíků bylo velice obtížné prosadit se bez fotbalové průpravy v žákovském a dorosteneckém 
věku.

Přestože se hráčský kádr v poslední době celkem stabilizoval, s přibývajícími roky se stále zvyšuje jeho věkový 
průměr a hrozí opakování situace z doby před několika lety.  Protože posilování mužstva přestupy není dlouhodobě 
optimální řešení, rozhodli jsme se pokusit se o obnovu mládežnického fotbalu v Pištíně. Zjistili jsme, že většina místních 
chlapců má do kopané chuť, a tak začaly od dubna letošního roku tréninky žáků. Do tréninku se zapojila necelá dvacítka 
chlapců ve věku 8 - 14 let z Pištína, Pašic, Češnovic i ze Zlivi a tréninky jsou zatím vždy v pátek od 16,30 hodin. Hoši 
se na nich učí základním fotbalovým dovednostem, aby mohli nastoupit v "opravdových" zápasech snad už v nové 
sezóně a v nejbližší době počítáme se sehráním aspoň 1 - 2 přípravných utkání s některým žákovským družstvem.

Pokud by chtěl ještě někdo z dalších místních chlapců nebo jejich kamarádů, či kamarádek také hrát fotbal 
může přijít kterýkoliv pátek v půl páté na hřiště v Pištíně. Zároveň samozřejmě rádi přivítáme jakoukoliv pomoc rodičů i 
dalších dospělých ať po stránce sportovní, organizační, nebo materiálního a finančního zabezpečení.

Václav Kubašta

Šipkařský sport

V posledních letech získal velkou popularitu mezi řadou občanů našich obcí do té doby poměrně neznámý 
sport, házení šipek na elektronický terč. Impulsem pro téměř masový rozvoj tohoto sportovního odvětví bylo umístění 
šipkového automatu v hospodě Na Dolánku v Pištíně. Tehdy se vytvořila skupina nadšenců, kteří se pravidelně scházeli 
a při vzájemných soubojích pronikali do pravidel hry a zároveň vylepšovali svou výkonnost. Nakonec jsme se rozhodli 
založit vlastní družstvo a poměřit své síly s dalšími v pravidelné soutěži.

Letos jsme se již druhým rokem zúčastnili soutěže pořádané Jihočeským oblastním šipkovým svazem. Soutěž 
se hraje  od podzimu do jara,  každý hraje  s každým dva zápasy (jednou doma a jednou venku).  V soutěži jsou tři 
výkonnostní skupiny: I., II. a III. liga. Zápasy soutěže se hrají na elektronickém šipkovém terči a jeden zápas sestává z 
13 vzájemných utkání (8x dvouhra, 2x čtyřhra a 1x tzv. cricket) na dva vítězné sety. Vítězem zápasu se stává družstvo, 
které vyhraje minimálně v šesti soubojích.

Za Pištín se právě uplynulého ročníku soutěže ve II. lize, ve které bylo dvacet družstev rozdělených do dvou 
skupin, zúčastnila dvě družstva. Družstvo RR Pištín (Rychlá rota) hrálo II.  ligu západ ve složení Zdeněk Žák, Pavel 
Lacina, Roman Štěch, Marián Vašek, František Pešek, Jaromír Rypl, Tomáš Kabelka, Tomáš Živnůstka. V konečné 
tabulce deseti týmů skončilo naše družstvo na třetím místě s dvoubodovou ztrátou na prvního, který postupuje do I. ligy.

Druhým družstvem bylo družstvo RŠ Pištín (Rychlé špunty), které ve složení Radek Kadlec, Radim Frček, Jan 
Interholc, Stanislav Ficl, Miroslav Živnůstka, Marie Živnůstková a Petr Živnůstka hrálo své zápasy ve II. lize východ. V 
konečném pořadí této skupiny obsadilo družstvo RŠ Pištín sedmé místo.

Kromě soutěžních zápasů jsme v prosinci uspořádali Vánoční turnaj, hraný na tzv. dvojité k.o., ve kterém jsme 
za účasti 32 registrovaných hráčů mohli srovnat své síly s některými přespolními hráči.

Na zápasy na domácí půdu našich soupeřů (ve II.  lize západ jsme se v tomto ročníku střetli s družstvy SK 
Volary, TŠK Srnín, RO Č.Krumlov, ŠK Č.Krumlov, GT Č.Krumlov, DC Č.Krumlov, PW Větřní, NC Chvalšiny a F 
Jankov, tj. nejvíce Č.Krumlov a okolí) dojíždíme většinou obecním mikrobusem, takže bych chtěl touto cestou poděko-
vat obecnímu zastupitelstvu za jeho zapůjčení a řidiči Václavu Zajíčkovi, který s námi tráví nedělní odpoledne, za bez-
pečnou přepravu.

Příští  ročník  bychom rádi  opět  skončili  na  předním místě  tabulky,  i  když  to  bude  stále  těžší,  protože  se 
výkonnost družstev, se kterými hrajeme, podstatně zvýšila.

Za RR Pištín Jaromír Rypl
Pouťový n  ohejbalový turnaj  

Následující  fotografií  se  ještě  vracíme  k  loňské  češnovické  pouti,  kdy  se  uskutečnil  poslední  ročník 
nohejbalového turnaje O pohár obce Češnovice. Na fotografii jsou zachyceni účastníci turnaje  po jeho ukončení a po 
vyhlášení výsledků. Zároveň bychom chtěli připomenout, že letošní sedmý ročník turnaje se bude konat o posledním 
červencovém víkendu 25.  -  26.7.1998.  Případní  zájemci o  účast  na turnaji  se  mohou přihlásit  u Václava Kubašty, 
Češnovice 74, tel. 7983252.
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